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PM 2008 RVIII (Dnr 328-1504/2008) 

 

 

Begäran om anslag/gåva år 2008 och 2009 till Östermalms Fö-

reningsråd 
Skrivelse från Östermalms Föreningsråd 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Skrivelsen från Östermalms Föreningsråd med begäran om anslag/gåva år 2008 

och 2009 avslås. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 

 

Ärendet 

 

Östermalms Föreningsråd, som bedriver samlingslokalsverksamhet i Fältöversten, 

ansöker i en skrivelse om anslag/gåva. I skrivelsen beskriver Östermalms Förenings-

råd sina ekonomiska svårigheter. Föreningsrådet anger att trots vidtagna åtgärder, 

såsom höjning av lokalhyror, uppsägning av personal och att styrelsen avstår från 

arvoden, täcker inte det bidrag det får via kulturnämnden föreningsrådets kostnader. 

Vidare anges att denna utveckling hotar föreningsrådets verksamhet i sin helhet och 

därmed det värde föreningsrådet ger de olika föreningar som är medlemmar. Före-

ningsrådet skriver även att många av de föreningar som hyr lokaler också har knappa 

ekonomiska resurser och att en eventuell nedläggning eller kraftigt förändrade eko-

nomiska förutsättningar för föreningsrådet även skulle få allvarliga konsekvenser för 

medlemsföreningarna. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och till kulturnämnden.  

Stadsledningskontoret anser att det utöver de medel som kulturnämnden förfogar 

över inte finns några ytterligare medel avsatta för detta ändamål. Kontoret föreslår 

därför att kommunstyrelsen avslår Östermalms Föreningsråds begäran om an-

slag/gåva. 

Kulturnämnden anser att samlingslokalen Fältöversten är välskött och välbesökt, 

men att de medel som har avsatts för stödområdet samlingslokaler under 2008 redan 

har fördelats i enlighet med kulturnämndens beslut. Nämnden ser i nuläget ingen 

möjlighet att betala ut extra stöd till Fältöverstens föreningsråd. 
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Mina synpunkter 

 

Samlingslokalen Fältöversten är en central samlingslokal med många besökare och 

som nyttjas i hög grad. Det är tråkigt att föreningsrådet som driver lokalen har drab-

bats av ekonomiska svårigheter. Det finns dock inte möjlighet för kommunstyrelsen 

att bidra med extra medel till en samlingslokal mitt under innevarande år. Öster-

malms Föreningsråd bör fortsätta föra dialog med kulturförvaltningen om verksam-

heten och hur ekonomin kan utvecklas i en positiv riktning.  

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

Skrivelsen från Östermalms Föreningsråd med begäran om anslag/gåva år 2008 

och 2009 avslås. 

 

 

Stockholm den 6 november 2008 

 

MADELEINE SJÖSTEDT 

 

 

Bilagor 

1. Reservationer m.m. 

2. Skrivelse från Östermalms Föreningsråd 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Roger Mogert (s), Yvonne Ruwaida (mp) och 

Ann-Margarethe Livh (v) enligt följande. 

 

Vi föreslår borgarrådsberedningen föreslå kommunstyrelsen besluta att  

1. uppdra till kulturnämnden att tillsammans med Östermalms föreningsråd hitta en lös-

ning som möjliggör att verksamheten blir kvar.  

2. anföra följande:  

 

Östermalms föreningsråd bedriver en viktig verksamhet. Vi vill därför ge kulturnämnden i 

uppdrag att inleda samtal med Östermalms Föreningsråd för att hitta en lösning som gör det 

möjligt för verksamheten att vara kvar. Sedan Centrumkompaniet och därmed stadens cent-

rumanläggningar såldes till företaget Boultbee har kraftiga hyreshöjningar slagit hårt mot 

såväl företag som föreningar. Flera har fått avveckla sin verksamhet för att hyreskostnaderna 

har blivit för höga. Denna skrivelse från Östermalms föreningsgård är en i raden som vittnar 

om svårigheten att fortsätta bedriva verksamhet efter drastiska hyreshöjningar.
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ÄRENDET 

 

Östermalms Föreningsråd, som bedriver samlingslokalsverksamhet i Fältöversten, 

ansöker i en skrivelse om anslag/gåva. I skrivelsen beskriver Östermalms Förenings-

råd sina ekonomiska svårigheter. Föreningsrådet anger att trots vidtagna åtgärder, 

såsom höjning av lokalhyror, uppsägning av personal och att styrelsen avstår från 

arvoden, täcker inte det bidrag de får via kulturnämnden föreningsrådets kostnader. 

Vidare anges att denna utveckling hotar föreningsrådets verksamhet i sin helhet och 

därmed det värde föreningsrådet ger de olika föreningar som är medlemmar. Före-

ningsrådet skriver även att många av de föreningar som hyr lokaler också har knappa 

ekonomiska resurser och att en eventuell nedläggning eller kraftigt förändrade eko-

nomiska förutsättningar för föreningsrådet även skulle få allvarliga konsekvenser för 

medlemsföreningarna. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och till kulturnämnden. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 16 september 2008 har i hu-

vudsak följande lydelse. 

 

Östermalms Föreningsråd, som bedriver samlingslokalsverksamhet i Fältöversten, ansöker i 

en skrivelse om anslag/gåva. Inom staden är det kulturnämnden som ombesörjer stödet till 

de allmänna samlingslokalerna. Östermalms Föreningsråd har ekonomiskt stöd från kultur-

nämnden enligt gällande stödsystem. Utöver de medel som kulturnämnden förfogar över 

finns inga ytterligare medel avsatta för detta ändamål. Stadsledningskontoret föreslår därför 

att kommunstyrelsen avslår Östermalms Föreningsråds begäran om anslag/gåva. 

 

 

Kulturnämnden 

 

Kulturnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 16 september 2008 att till svar 

på remissen överlämna och åberopa kulturförvaltningens tjänsteutlåtande.  

 

Reservation anfördes av vice ordförande Roger Mogert (s), ledamöterna Ann Mari 

Engel (v), Hasan Hitay (s) och Kerstin Wickman (mp), samt tjänstgörande ersättaren 

Inga Granberg (s), bilaga 1. 

 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 16 september 2008 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Samlingslokalen Fältöversten ligger i centrumanläggningen med samma namn mellan Val-

hallavägen och Karlaplan i stadsdelen Östermalm och verksamheten drivs av Östermalms 

föreningsråd. Centrumanläggningen ägs och förvaltas av fastighetsägaren Boultbee. Kultur-

förvaltningen är förstahandshyresgäst och hyr ut i andrahand till Östermalms föreningsråd. 

Då hyran är högre än stödet faktureras föreningsrådet överskjutande del. Stödet för 2008 

uppgår totalt till 1223 Tkr, kompensationsstödet för 0-taxeverksamhet utgör 72 900 kronor. 
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Kulturbidrag utgår ej då man inte bedriver egen kulturverksamhet.  

Lokalerna är handikappanpassade, välskötta och ändamålsenliga samt har förhållandevis 

hög standard på inventarier och teknisk utrustning. Under 2007 uppgick antalet bokade tim-

mar i Fältöversten till 6330 timmar och av dem bokade prioriterade grupper 1458 timmar. 

Föreningsrådet ger ut en årlig medlemsfolder där varje förening ges möjlighet att presentera 

sin verksamhet. De erbjuder även sina medlemmar föreningsadministrativ  service, trycktek-

nisk service och dataservice. Fältöversten har två heltidsanställda samt timanställda. 

Fältöversten var under 2007 den samlingslokal som var mest bokad av pensionärsorgani-

sationer i Stockholms stad. Antalet bokade timmar var 1983 timmar. Pensionärsorganisatio-

ner betalar hälften av ordinarie hyra. Festverksamhet är ofta en viktig verksamhet i samlings-

lokaler och utgör en stor del av en samlingslokals intäkter. På grund av att samlingslokalen 

Fältöversten ligger i bottenplanet på en fastighet med lägenheter i övre våningsplan begrän-

sar det möjligheterna för samlingslokalens öppethållande till 08.00-22.00 och i och med 

detta finns det inga möjligheter att hyra ut till fester.  

I den översyn som avdelningen för kultur- och integrationsstöd genomförde under 2007 

framkom det att flera av samlingslokalerna i staden har stora ekonomiska problem och att de 

har stora problem med att få en budget i balans. Flera av de lokalförvaltande organisationer-

na framhöll att stödet flera år legat kvar på en oförändrad nivå trots att hyres- och personal-

kostnader ökar och att de känner oro inför framtiden. 

De medel som har avsatts för stödområdet samlingslokaler under 2008 har fördelats i en-

lighet med kulturnämndens beslut. Några extramedel för under året uppkommande behov 

finns inte avsatta i nämndens budget.  

Förvaltningen ser i nuläget ingen möjlighet att betala ut extra stöd till Fältöverstens före-

ningsråd.  
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Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Kulturnämnden 

 

Reservation anfördes av vice ordförande Roger Mogert (s), ledamöterna Ann Mari 

Engel (v), Hasan Hitay (s) och Kerstin Wickman (mp), samt tjänstgörande ersättaren 

Inga Granberg (s) till förmån för gemensamt framställt yrkande enligt följande 

 

att ge förvaltningen i uppdrag att tillsammans med Östermalms föreningsråd hitta en lösning 

som möjliggör att verksamheten blir kvar, samt  

 

att därutöver anföra: 

 

Sedan stadens centrumanläggningar såldes till företaget Boultbee har kraftiga hyreshöjningar 

slagit hårt mot såväl företag som föreningar. Flera har fått avveckla sin verksamhet för att 

hyreskostnaderna har blivit för höga. Skrivelsen från Östermalms föreningsgård är ännu en i 

raden som vittnar om svårigheten att fortsätta bedriva verksamhet efter drastiska hyreshöj-

ningar. 

Östermalms föreningsråd bedriver en viktig verksamhet. Vi vill därför ge förvaltningen i 

uppdrag att inleda samtal med föreningen för att hitta en lösning som möjliggöra att verksam-

heten blir kvar.  

 

 

 


